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Registratienummer: 
981936 

Betreft: vergadering van commissie Werk 
Datum: donderdag 22 april 2010 
Tijd: 19.30 uur 
Locatie: Rietkerkzaal, Provinciehuis, Visarenddreef 1 in Lelystad 

Aanwezig zijn: 

De heren R.J. Siepel (voorzitter), N. Benedictus (WD), W.C. Noordegraaf (WD) en R.T. Oost (CDA), 
mevrouw H. Nijhuis-Ovinge (CDA), heren P.T.J. Pels (PvdA) en E. Taskin (PvdA) en N. Demirbilek (SP), 
mevrouw N. van Herwaarde (SP), heren J. van Dijk (ChristenUnie), K. Tadema (ChrsitenUnie), F.N.E.M. van 
Schoot (GroenLinks) en M. Bogerd (SGP), mevrouw G.A. Dijkstra-Oostindie (PvdD) en de heer W. Boerma 
(commissiegriffier) 

Ook aanvt̂ ezig zijn: 

Leden van Gedeputeerde Staten: gedeputeerden M.F.A. van Diessen en A.L. Greiner 

UJ 

1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. 

2. Vaststellen agenda 
De voorzitter stelt voor om de agendapunten 4 en 5 om te draaien in verband met de aanwezigheid van de 
heer Bijkerk. 
De commissie stemt hiermee in en de agenda wordt gewijzigd vastgesteld. 

3. Mededelingen 
Werkbezoel< ROC Flevoland 
Voor de commissies Samenleving en Werk staat een werkbezoek aan ROC Flevoland gepland op 
woensdagmiddag 2 juni as. Na een plenair gedeelte wordt een programma aangeboden op het gebied van 
samenleving/maatschappelijke onderwijsvraagstukken en een programma op het gebied van onderwijs en 
arbeidsmarkt (economische invalshoek). De commissie Samenleving heeft inmiddels ingestemd met de 
datum. De commissie Werk gaat er ook mee akkoord. 

Werkbezoel<. OMFL 
In herinnering de datum van het werkbezoek aan Ontwikkelingsmaatschappij Flevoland op donderdag 20 
mei as. vanaf 13.00 uur. 

Jaarprogramma 2010 (C02 en interne bereilibaarheid Almere) 
Mevrouw Niihuis stelt namens de werkgroep voor om in het najaar een symposium te organiseren rond het 
thema 'C02-reductie en mobiliteit. Onderwerpen daarbij zijn kennis opdoen over C02-uitstoot en de 
mogelijkheden tot reductie op korte en lange termijn, de vraag wat eenvoudige en wat ingewikkelde 
maatregelen zijn en hoe dit vertaald kan worden naar een politiek-bestuurlijke praktijk. Thema's waaraan 
gedacht wordt zijn economie, leefomgeving, ecologie en de politiek-bestuurlijke omgeving. Er volgt nog 
een notitie, maar de werkgroep vraagt de commissie nu vast of zij achter dit idee staat. Bovendien zijn 
ideeën vanuit de commissie voor de invulling van het symposium van harte welkom. 
De SP vraagt of het onderwerp C02-reductie niet beter past binnen de commissie Ruimte? 
De WD vnl graag eerst de notitie afwachten en deze binnen de fractie bespreken. 
De voorzitter bespeurt voldoende steun om op de ingeslagen weg verder te gaan. 
Mevrouw Niihuis reageert, dat er met name gekeken wordt naar mobiliteit, waardoor het wel in deze 
commissie thuishoort. Dit onderwerp is bovendien enkele vergaderingen geleden met elkaar vastgesteld. 
De voorzitter wenst de werkgroep veel succes met de verdere uitwerking. Hij vraagt of de andere 
werkgroep ook nog iets wil melden, maar dat blijkt niet het geval. 
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De commissie neemt kennis van de mededelingen. 

4. Vervolg pilot strategische sturing 
De voorzitter meldt, dat de commissie eind vorige week een notitie heeft ontvangen die ingaat op de beide 
onderwerpen die in de vorige vergadering zijn besproken, namelijk 'tariefdifferentiatie OV en 'gevolgen 
van de recessie voor de bouw'. 
De SGP ziet de pilot als een leerproces, bijvoorbeeld over de diverse rollen van PS. Zij geeft de voorkeur 
aan 'tariefdifferentiatie OV. Dat is makkelijker om in te groeien dan 'gevolgen van de recessie voor de 
bouw', aangezien dit laatste onderwerp erg breed is. 
GroenLinks beaamt dat het onderwerp over de bouw erg breed is. Ook haar voorkeur gaat uit naar 
tariefdifferentiatie, omdat zij daarin een regionaal en provinciaal gebeuren ziet, dat goed afgebakend kan 
worden. 
De ChristenUnie bedankt voor de duidelijke uitwerking en richtinggeving van de pilot. Het onderwerp over 
de recessie is een actueel en uitdagend thema. De partij is het met de notitieschrijvers eens, dat 
tariefdifferentiatie goede mogelijkheden biedt voor de pilot. Over dit onderwerp is echter al veel 
geschreven en het bevat relatief weinig nieuwwaarde. Wel biedt het de grootste kans op succes en heeft 
dan ook de voorkeur van de partij. Een verdere verkenning van het andere thema (over de recessie) lijkt 
haar echter wel zeer gewenst. 
De WD vindt dat gezien de resterende looptijd van de pilot tariefdifferentiatie de enige juiste keuze lijkt. 
De keuze voor de gevolgen van de recessie voor de bouw is weliswaar een grote uitdaging, maar past niet 
binnen de looptijd. 
De SP is tevreden met de overgebleven onderwerpen. Ook zij geeft de voorkeur aan het onderwerp 
'tariefdifferentiatie OV'. Het onderwerp over de recessie is echter ook belangrijk en zij kan zich dan ook 
vinden in het voorstel om daarover één a twee werksessies te houden. 
De PvdD stemt eveneens in met het onderwerp 'tariefdifferentiatie OV. Het is goed uitvoerbaar in het 
beschikbare tijdpad, terwijl het andere onderwerp daarvoor te breed is. 
De PvdA kan zich goed vinden in de notitie en is blij met de steun van de commissie voor het onderwerp 
tariefdifferentiatie. Het lijkt haar wel goed om enkele bijeenkomsten te wijden aan het andere onderwerp 
over de recessie. 
Het CDA kan zich in grote lijnen ook in de notitie vinden. Net als de andere partijen vindt zij het 
onderwerp over de recessie te breed voor het tijdschema en zij vraagt zich af waarom er dan wel twee 
werksessies over gehouden zouden moeten worden. Wat voor invloed zou er daarmee uitgeoefend kunnen 
worden op dit onderwerp? 
De voorzitter bespeurt commissiebrede steun voor een positieve beantwoording van de beide vragen uit de 
notitie. Het onderwerp 'gevolgen van de recessie voor de bouw' is politiek relevant genoeg om te 
verkennen, maar op dit moment is nog niet te beoordelen hoe dit als pilot uitgevoerd zou moeten worden. 
De bijeenkomsten zijn bedoeld om het onderwerp verder te verkennen en naar aanleiding daarvan 
eventueel te besluiten tot een vervolgtraject. 
Het CDA reageert, dat het geen bijeenkomsten nodig heeft om die conclusie te trekken. 
De PvdA geeft aan, dat tijdens de vorige vergadering is gesproken over het organiseren van enkele 
werksessies. De partij heeft toen voorgesteld om het onderwerp te koppelen aan microkrediet of andere 
mogelijkheden om een inhaalslag te maken en de zzp'ers in de bouw te helpen. 
De WD geeft aan, dat de oorzaken van de kredietcrisis al bekend zijn. Ook de oplossing is bekend: de 
schulden moeten afgelost worden. 
De ChristenUnie vraagt het CDA om zijn mening toe te lichten. Zelf kan de ChristenUnie pas een conclusie 
trekken als zij enkele werksessies heeft gehad en weet waar het onderwerp precies over gaat. Zij is dan 
ook erg geïnteresseerd naar wat GS erover te melden hebben. 
Het CDA beaamt, dat de zzp'ers in de bouw het moeilijk hebben, omdat er geen opdrachten zijn. De 
oplossing is dan ook te vinden in het verstrekken van opdrachten en niet zozeer in microkredieten. Maar de 
partij ziet niet hoe de provincie bouwprojecten kan stimuleren. 
De voorzitter constateert, dat de commissie zich kan vinden in de keuze voor het onderwerp 
'tariefdifferentiatie OV'. Mede gezien de kanttekeningen van het CDA en de discussie uit de vorige 
vergadering leent het andere onderwerp zich wel voor een informatieve bijeenkomst. 
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De voorzitter stelt voor om te beginnen met één bijeenkomst en aan het eind daarvan te concluderen of de 
commissie mogelijkheden voor een vervolg ziet. Hiermee stemt de commissie in. Hij vraagt of het college 
nog steeds bereid is om deze informatieve bijeenkomst te verzorgen, waarop gedeputeerde Greiner 
bevestigend antwoordt. Vervolgens vraagt de voorzitter welke commissieleden mee v/illen denken over een 
verdere uitwerking van de pilot over tariefdifferentiatie OV. De heer Noordegraaf vraagt hoeveel ti jd dit 
zal vergen. De voorzitter kan dit niet exact aangeven, maar er wordt op een praktische wijze invulling aan 
gegeven. Bovendien wordt het altijd gekoppeld aan een moment dat de commissie toch al op het 
Provinciehuis is. Hij verwacht dat het voor de volgende commissievergadering in mei om één sessie gaat. 
Mevrouw Nijhuis en de heren Pels en Noordegraaf melden zich aan en zullen voor een volgende vergadering 
met een nader geconcretiseerd voorstel komen. Zowel de commissie als de heren Boerma en Bijkerk 
stemmen hiermee in. 

5, Perspectief 2010-2014: Voorjaarsnota 2010 & Kadernota 2011-2014 
De voorzitter stelt voor om de Voorjaarsnota en de Kadernota gezamenlijk te bespreken. De meerderheid 
van de commissie stemt hiermee in. 

Eerste termijn 

De SGP vindt de stukken goed te begrijpen. Wel vindt zij het ambitieniveau ervan bescheiden. De partij 
heeft reeds schriftelijke vragen gesteld, maar wil hier nog enkele punten aan de orde stellen. Bij de N23 
heeft zij behoefte aan voortvarendheid. De archeologische vondst levert vertraging op en zij vraagt zich af 
wat de financiële consequenties hiervan zijn. Ook is er een onderzoek gaande naar een tijdelijke tweede 
brug bij de sluis. Als er bij de sluis niets gebeurt, dan bestaat het risico dat er grote problemen gaan 
ontstaan. De partij wil graag op korte termijn weten hoe daar een oplossing voor wordt gevonden. De 
Ketelbrug heeft een bepaalde levensduur en de partij wil dat GS tijdig en adequaat aan het ministerie 
kenbaar maken, dat ook Flevoland iets te vertellen wil hebben over de Ketelbrug. Daarbij denkt zij aan 
welke lessen de provincie in het verleden heeft geleerd over de aanleg ervan en de manier waarop de brug 
geopend wordt, namelijk tijdens spitsuren. Met betrekking tot de gevolgen van de recessie heeft het 
college een half jaar geleden een rapportage verstrekt over de manieren waarop de provincie kon blijven 
investeren om de werkgelegenheid in stand te houden. De partij is benieuwd of daar een nieuwe impuls 
aan gegeven moet worden, zodat ook richting de partners in Flevoland op economisch terrein zichtbaar is 
dat Flevoland daarin meedraagt. Ten slotte is zij benieuwd hoe er vorm en inhoud gegeven gaat worden 
aan de mogelijkheden om verduurzaming toe te passen in de visserij en of de beschikbare financiële 
middelen ook daadwerkelijk benut worden. 

GroenLinks geeft aan, dat gisteravond in de commissie Samenleving uitgebreid is gesproken over de N23, 
de opgraving en de financiële consequenties daarvan. De partij is van mening dat de stukken duidelijk zijn 
en dat de provincie op zich goed opereert. Wel valt op, dat er vanwege de crisis heel voorzichtig met de 
beschikbare financiële middelen wordt omgegaan. De partij vindt het jammer, dat er geen financiële 
ruimte meer is voor nieuwe initiatieven. Wat haar betreft, mogen zaken die niet goed lopen geschrapt 
worden, waardoor er weer ruimte voor nieuwe dingen ontstaat. Hoe zit het met de verdeling van het 
Infrafonds? De partij wil minder asfalt en meer nadruk op het OV. 
De WD maakt zich grote zorgen over de toegezegde A6/A9/A1-verbinding (OV-SAAL) en zij vraagt of het 
college daarover nog iets kan zeggen. De partij vraagt zich af of met de luchthaven de hele 
werkgelegenheid in Flevoland bevorderd zou kunnen worden. 
De SP spreekt haar complimenten uit over het heldere en leesbare stuk. Zij is benieuwd hoe luchthaven 
Lelystad zich verder zal ontwikkelen en naar het rapport van de heer Alders. Is de doelstelling om 25.000 
banen te creëren ondanks de recessie nog steeds haalbaar? Net als de SGP is zij benieuwd naar de verdere 
ontwikkelingen op het gebied van visserij en landbouw. Tevens wil de SP een snellere ontwikkeling van het 
biologische tuinbouwgebied bij Luttelgeest. Ten slotte heeft zij nog steeds haar twijfels bij de invoering 

• ^ van de OV-chipkaart. Zij weet dat het een landelijk item is, maar uit rapporten blijkt dat reizen met het 
, J OV duurder is geworden door de invoering van de OV-chipkaart en dat het aantal reizigers in het OV 
y?=]) daardoor is afgenomen. Zij vraagt aandacht hiervoor. 
j f ^ Het CDA merkt op, dat er veel onzekerheden en risico's in de stukken opgenomen zijn. Toch v/il de partij 
pT l er nog één aan toevoegen, namelijk die van de aanbesteding van de nieuwe concessie OV. 

Voï^^ 
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Op dit moment is niet bekend welke offertes uitgebracht gaan worden en hoe het 
opbrengstverantwoordelijk werken gaat functioneren. Een gegeven is dat de voeding van het Infrafonds 
lager is en de partij vindt het jammer dat daardoor de mogelijkheden van dit instrument kleiner gaan 
worden. Er gebeurt veel in Flevoland op het gebied van mobiliteit en dat vindt de partij een goede zaak. 
Zij heeft nog enkele aandachtspunten: Is Flevoland voldoende in beeld bij de N23? De tijdelijke brug vindt 
zij zinvol gezien de lange termijnproblemen en de kosten die het met zich meebrengt. Ook vraagt zij 
aandacht voor het A6/A9-ontwerptracébesluit. Is Flevoland in beeld bij het Rijk om de problemen bij de 
Ramspolbrug voldoende onder de aandacht te brengen? In de Kadernota is er weinig perspectief op iets 
nieuws. Recent heeft de partij de Visie Werklocaties ontvangen, die op basis van verouderde cijfers is 
opgesteld. Moet de Visie hierop aangepast worden? Ook staat er in de Visie dat Almere de GW nog steeds 
niet heeft vastgesteld. De partij krijgt er een raar gevoel bij omdat het al zo lang duurt. Is de reden voor 
het nog niet vaststellen bekend? Volgens haar ligt Flevoland niet op schema voor wat betreft het creëren 
van 25.000 extra banen en bovendien vraagt zij zich af of er inderdaad geen risico-ontv/ikkelingen zijn bij 
Luchthaven Lelystad. Over beide onderwerpen krijgt zij graag een toelichting van het college. Ten slotte 
ligt er een dividendvoorstel van Het Friese Pad, dat niet in de begroting is meegenomen. Zit hier ruimte 
om wat met het voorstel over microkredieten te doen? 

De ChristenUnie merkt op, dat er weinig nieuws te melden is. Uit de Voorjaarsnota blijkt dat het geld op is 
en dat initiatiefvoorstellen hierdoor in de ijskast worden gezet. De partij vraagt de gedeputeerde om aan 
te geven welke initiatiefvoorstellen er nu in de ijskast liggen. Zodra er in de toekomst wel weer geld 
beschikbaar is, kan daar dan direct op ingespeeld worden. De SGP geeft aan, dat de ChristenUnie zou 
moeten weten wat er in de ijskast zit aangezien alleen PS voorstellen in de ijskast kunnen zetten. De 
ChristenUnie vervolgt, dat zij toch graag van GS horen wat er nu in de ijskast staat. Positief is dat op 
aandrang van burgers de kantstrookverruwing bij de Waterlandseweg wordt opgepakt. Vandaag is het 
rapport 'Atlas van gemeentes' uitgebracht. Hierin staat dat er in Almere op middellange termijn krimp is te 
verwachten. Dit verbaast de partij erg en zij ziet hierin een risico. Zij is dan ook benieuwd naar de reactie 
van het college hierop en wat de gevolgen voor Flevoland daarvan zijn. Het college hoeft niet direct 
vanavond te reageren, dat mag ook te zijner t i jd in een notitie. 
De PvdA begrijpt de somberheid van GS wel, maar zij vindt het jammer dat de ambities niet meer terug 
komen in de stukken. Verwacht het college de komende jaren dat de werkgelegenheid toe- of afneemt? De 
GW van de gemeente Almere laat al een paar jaar op zich wachten. Is het college bevoegd om 
maatregelen te nemen? De partij heeft nog enkele vragen over de risico's en onzekerheden: Via de 
motorrijtuigenbelasting vallen er structureel minder inkomsten te verwachten. Aangezien dit een 
belangrijke voeding voor het Infrafonds is, vraagt de partij zich af hoe dat opgevangen gaat worden. Heeft 
dit gevolgen voor het ambitieniveau of moet er gesproken worden over een verhoging van de opcenten? 
Het ambitieniveau is immers gebaseerd op de ruimte binnen het Infrafonds. Zij deelt de zorg van de SGP 
over de planning- en kostenoverschrijding bij de N23. De provincie heeft nu geen beleid voor 
archeologische vondsten. Moet dit in de toekomst anders geregeld worden? De partij kan zich voorstellen, 
dat in het vervolg de veroorzaker betaalt en de extra kosten ten laste van het bewuste project komen. De 
WD vraagt of de PvdA in dit geval doelt op een herplaatsing van budget binnen de begroting. De PvdA 
bevestigt, dat zij vindt dat de kosten ten laste van het project zouden moeten komen in plaats van uit de 
algemene middelen. 

De PvdD spreekt haar waardering uit over de stukken, ondanks dat in de Voorjaarsnota een negatief saldo 
verwacht wordt. Ook waardeert zij de inspanning van het college ten behoeve van de Flevolandse 
achterstand met betrekking tot het Provinciefonds. Zij staat ook achter deze Kadernota. Wel heeft zij 
enkele aandachtspunten: De daling van de motorrijtuigenbelasting is een behoorlijke tegenvaller, terwijl 
er met de val van het kabinet geen alternatieve oplossing in zicht is. Het erfgoed dat gevonden is bij de 
N23 mag niet verloren gaan. Er zijn hier al verschillende oplossingen de revue gepasseerd, kan hier een 

g F| agendapunt aan gewijd worden? Wat is de stand van zaken met betrekking tot de biologische landbouw 
^=^ sinds de motie uit 2009? De partij vindt het jammer, dat er te weinig budget is voor de projecten in 2010 
* ^ op het gebied van toerisme en recreatie. 
.• i Gedeputeerde Van Diessen reageert op de teleurstelling bij de commissie, dat er minder nieuwe 
y?=| voorstellen worden gedaan dan gebruikelijk. Maar gelet op de economische omstandigheden, vindt de 
0 / gedeputeerde het juist fantastisch dat het niet nodig is om te bezuinigen. De N23 is inderdaad uitvoerig in 
P 5 de commissie Samenleving behandeld en hij zal er daarom nu ook niet verder op ingaan. 
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Wel is hij erg benieuwd naar wat de overige partijen vinden van het idee van de PvdA om beleid te 
bepalen voor archeologische vondsten. De brug bij Roggebotsluis is een groot aandachtspunt van het 
college. Het ministerie vindt deze problematiek echter geen rijks-, maar een provinciaal probleem. De 
Tweede Kamer staat hier gelukkig positiever tegenover. Gezien de demissionaire status van het kabinet is 
praten over extra financiële middelen op dit moment helaas ingewikkeld. De gedeputeerde geeft aan dat 
nieuwe dingen alleen gedaan kunnen worden als er geld is en dat is ook het beleid. Bij minder opbrengsten 
aan motorrijtuigenbelasting wordt er minder in het Infrafonds gestort. Het budget voor OV blijft echter 
onveranderd. Het ontwerp tracébesluit van A6/A9/A1 is inmiddels gepubliceerd en de gedeputeerde heeft 
dan ook goede hoop dat het allemaal door zal gaan. De WD heeft begrepen, dat er een bezuiniging op het 
budget aanstaande is van zo'n € 40-80 miljoen. Dit is gedeputeerde Van Diessen niet bekend. De provincie 
kan weinig impuls geven aan de luchthaven. Er spelen een aantal zaken: Luchthaven Lelystad is een 
mogelijkheid voor Schiphol om vliegtuigen te laten stijgen en landen als Schiphol vol zit. Door de 
economische crisis is dit moment later in de ti jd komen te liggen. Maar aan de procedures die doorlopen 
moeten worden, wordt nu volop gewerkt. De heer Alders heeft beloofd rond de zomer met zijn rapport te 
komen. Met de OV-chipkaart zal men moeten leren leven en men zal door een gewenningsperiode heen 
moeten. De ervaringen in Rotterdam, maar ook in het buitenland zijn positief. Er zijn inderdaad gevallen 
bekend waarin meer betaald moet worden dan vroeger, maar er zijn ook gevallen bekend, waarin minder 
betaald hoeft te worden. Bovendien is Flevoland niet in de positie om zelf te beslissen om de OV-chipkaart 
niet in te voeren. De SP vraagt om de strippenkaart zo lang mogelijk geldig te laten blijven. Gedeputeerde 
Van Diessen vervolgt, dat de concessie IJsselmond inderdaad relevant is voor 2011 en dit zal als een risico 
worden meegenomen bij de begroting. De Ramspolbrug is in beeld bij het Rijk, aangezien ook daar de 
planning wordt overschreden. Flevoland is van mening, dat het een Rijksprobleem is. Het dividend van Het 
Friese Pad wordt gebruikt om de teruglopende motorrijtuigenbelasting te compenseren, waardoor het 
college voor 2011 de begroting sluitend heeft. Daardoor heeft het geen voorstel gedaan voor verhoging van 
de opcenten. Het CDA vraagt of er dan een keuze voor de besteding van het dividend mogelijk is. 
Gedeputeerde Van Diessen beaamt dat, maar merkt wel op, dat als het dividend ergens anders voor 
gebruikt zou worden, de commissie wel aan moet geven waaruit dan de teruglopende opbrengsten van de 
motorrijtuigenbelastingen gedekt moeten worden. Hij geeft aan, dat er niets in de ijskast zit. Wel is de 
ambtelijke organisatie gevraagd om zich te concentreren op het uitvoeren van afspraken in plaats van het 
ontwikkelen van nieuwe ideeën. De ChristenUnie verwijst naar pagina 13, waar onder andere verwezen 
wordt naar "ontvWkkelingen rondom grote projecten als de Schaalsprong en Noordelijk Flevoland of rondom 
de versterking van topsportinfrastructuur en kennisinfrastructuur". Gedeputeerde Van Diessen herhaalt, 
dat er geen projecten in de ijskast liggen. De commissie weet bovendien zelf welke ideeën zij in de loop 
der t i jd geopperd heeft en waarvoor nu in verband met de financiële situatie geen ambities geformuleerd 
worden. De PvdA vraagt wat de ChristenUnie precies voor ogen heeft met haar vraag. De ChristenUnie 
reageert, dat er keuzes gemaakt moeten worden, omdat er maar beperkt geld beschikbaar is. 
Gedeputeerde Van Diessen vervolgt zijn beantwoording. Een eventuele krimp in Almere heeft ook te 
maken met de kwaliteit van wonen en leven in de stad. Hij denkt daarbij aan de aanwezigheid van 
voorzieningen en werk. De provincie is druk bezig om samen met Almere de kwaliteit op het niveau van 
een grote stad te brengen. Misschien is dit rapport wel een extra aansporing om de investeringen in Almere 
te laten geschieden. Een andere voorspelling over krimp is dat deze veel meer plaats zal vinden in de 
periferie van Nederland. Overigens gebeurt het vaak dat er bij crises voorspellingen over de toekomst 
worden gedaan alsof een crisis heel lang zal duren. Men moet dan ook voorzichtig zijn en niet alle 
voorspellingen direct aannemen als zijnde een feit. De ChristenUnie vindt de reactie van de gedeputeerde 
wat te gemakkelijk. De partij vraagt het college nogmaals om te kijken naar de argumenten in het rapport 
en wat de gevolgen en risico's zouden kunnen zijn voor Flevoland. Volgens het CDA heeft de gedeputeerde 
al geantwoord, namelijk dat de aanwezige voorzieningen risico geven op krimp en dat hij zich nu gesterkt 

n FJ. voelt om daar harder aan te trekken. Gedeputeerde Van Diessen herhaalt waar het college 

^=*^ handelingsbevoegd is. Wat zou bovendien de consequentie zijn voor het beleid om te weten of de 
• ^ voorspelde krimp waar is of niet? 
, I Gedeputeerde Greiner geeft aan, dat hij de commissie in maart een overzicht heeft gegeven, waaruit 
%/% blijkt, dat Flevoland bruist van de economische activiteiten om de recessie te bestrijden. Het Europees 
Qf^ Visserijfonds is opengesteld en er zijn drie projecten ingediend. Het ter beschikking gestelde geld zal 
„ , volledig benut worden. Er is geen bijzondere zorg over het tuinbouwproject bij Luttelgeest. 
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De uitgifte gaat wel trager dan vooraf gehoopt, maar dat is conjunctureel. De initiatiefnemers en de 
gemeente zien geen aanleiding om een ander beleid in te zetten. De Visie Werklocaties toont inderdaad 
verouderde cijfers; de gedeputeerde is bezig met actualisering daarvan en hij hoopt in juni een concept 
nieuwe visie voor te kunnen leggen. De GW van Almere is op 16 maart ontvangen en wordt momenteel 
bestudeerd. In het Cebeon-rapport staat welke projecten Flevoland zou kunnen uitvoeren als zij hetzelfde 
budget zou hebben als de andere provincies. Dat moet de commissie in het achterhoofd houden als zij het 
heeft over eventuele projecten in de ijskast. Over de biologische landbouw zullen GS in mei een stuk 
bespreken, waarna het aan de commissie voorgelegd zal worden. Binnen het p-MJP is waarschijnlijk kans 
om budget zodanig te herschikken, dat de initiatieven op het gebied van toerisme en recreatie alsnog 
kunnen worden gehonoreerd. De gedeputeerde vindt wel, dat de commissie ook open moet staan voor goed 
nieuws. Er zijn nog volop zorgen over de economie, maar er zit wel positieve beweging in. Zo zijn de 
omzet en het bezoekersaantal van Batavia gegroeid en blijkt uit een rapport van Cebin dat Flevoland op de 
vierde plaats staat als het gaat om buitenlandse investeringen in Nederland. 
De voorzitter merkt op, dat het actualiteitenoverzicht van de afdeling Economische Zaken destijds op de 
lijst van ingekomen stukken heeft gestaan en toen door de commissie voor kennisgeving is aangenomen. 
Het is dan aan de commissie om te bepalen of het nadere aandacht behoeft. In eerste termijn heeft de 
commissie zich niet uitgesproken over de beslispunten uit het Statenvoorstel. De voorzitter gaat er dan ook 
vanuit, dat de commissie daarmee instemt. Maar mochten partijen daar nog het woord over wensen, dan 
kan dat uiteraard ook nog in tweede termijn. 

Tweede termijn 

Het CDA herkent zich niet in de opmerking van gedeputeerde Van Diessen, dat de voltallige commissie 
teleurgesteld was dat er geen uitbreidingen waren. De partij heeft juist onderkend dat dat gewoon een 
feit was. In principe horen tegenvallers binnen een project gedekt te worden. Bij de N23 gaat het om iets 
heel specifieks, namelijk archeologie. Dit punt zou dan ook eigenlijk in de commissie Samenleving 
behandeld moeten worden. Wel is de partij van mening dat met een gedegen vooronderzoek deze situatie 
voorkomen had kunnen worden en het tracé mogelijk omgelegd had kunnen worden. 
De PvdA geeft aan, dat het haar nu meer om het algemene beleid gaat. Archeologische vondsten zijn in 
financiële zin tegenvallers en zij vindt dat financiële tegenvallers ten laste van een project moeten 
worden gebracht. 
De SP is het eens met de PvdA, dat het risico bij de veroorzaker ligt. Zij vraagt zich af of er ook afspraken 
met het Rijk zijn over een vergoeding. Het gaat hier wel om nationaal erfgoed. Ten slotte betwijfelt zij of 
archeologisch vooronderzoek bij planologische werkzaamheden wel mogelijk is, aangezien de hele 
provincie met archeologisch erfgoed vol ligt. 
Het CDA reageert, dat er voorbeelden genoeg zijn dat een gedegen archeologisch vooronderzoek wel 
mogelijk is. Bovendien is er bij het Verdrag van Valetta gesproken over fondsen, waaruit grote missers 
betaald kunnen worden. Of dat hier ter sprake moet komen, betwijfelt de partij echter. De partij vraagt 
GroenLinks hoe zij wil komen tot minder asfalt. Uit de beantwoording door gedeputeerde Van Diessen 
begrijpt zij, dat er geen risico-ontwikkelingen zijn voor de randvoorwaarden voor de uitbreiding van 
luchthaven Lelystad. De partij verwijst daarbij naar de vermelding op pagina 34. 
GroenLinks vindt de uitleg over het Infrafonds helder. Met minder asfalt bedoelt zij minder nieuw asfalt. Er 
zijn knelpunten en die moeten natuurlijk opgelost worden, maar de provincie zou moeten streven naar 
minder automobiliteit en meer OV-gebruik. De PvdA merkt op, dat busbanen ook van asfalt zijn. Zij denkt 
dat het gaat om meer mobiliteit en dat daar een fiks deel OV bij moet zitten. GroenLinks kan zich er op 
zich wel in vinden, dat de veroorzaker betaalt bij archeologische vondsten. Maar uit voorzorg zou er een 
fonds kunnen komen, waaruit dit soort tegenvallers betaald worden. 
De ChristenUnie vraagt zich af in hoeverre er rekening is gehouden met de groei van het aantal 
arbeidsplaatsen na de komst van de twee grote torens bij station Almere en het hotel bij de Veluwedreef 

<?l, in Almere. De partij stelt liever geen krimp te hebben in Almere. Het eerder genoemde rapport heeft zij 
,=,1 zelf nog niet bestudeerd, maar zij ziet wel een risico in de conclusie dat er in Almere krimp is te 
y ^ verwachten. Zij wil graag van het college horen in hoeverre dit inderdaad een risico is en of het beleid 
0 ^ daarop in de toekomst aangepast moet worden. 

LLJ 
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De PvdA stelt voor dat de ChristenUnie het rapport eerst zelf leest en daarna indien nodig op de agenda 
zet. De PvdA reageert op de opmerking van gedeputeerde Van Diessen dat deze blij is dat er niet bezuinigd 
hoeft te worden: De bevolkingstoename in Flevoland is groter dan de toename van werkgelegenheid en 
voorzieningen. Zonder nieuw beleid leidt dit tot stilstand en daarmee tot achteruitgang. Ambitie hoeft niet 
altijd geld te kosten. Bij bestaande projecten kunnen bijvoorbeeld de doelstellingen aangescherpt worden. 
Het CDA refereert aan de vorige vergadering, waarin gesproken is over de trendbreuk dat voor het eerst 
het percentage werkgelegenheid hoger was dan het percentage inwoneraantal. De PvdA reageert naar het 
CDA toe, dat het daarbij gaat om reguliere banen die altijd worden gecreëerd. Maar het 
werkloosheidspercentage is in Flevoland nog steeds hoger dan het landelijke gemiddelde. Ten slotte meldt 
zij dat zij gaat kijken of ze een initiatief in gaat dienen met betrekking tot de archeologie. 
Gedeputeerde Van Diessen antwoordt, dat er bij het vliegveld wel een risico is, maar niet voor de 
bedragen. Er is geen enkele opbrengst geraamd. Wel zal er geïnvesteerd worden al naar gelang nodig is. De 
doelstelling is het ontwikkelen van vliegveld Lelystad en daarvoor te doen wat nodig is om het resultaat zo 
kansrijk mogelijk te laten zijn. Het Rijk verstrekt € 1,8 miljoen voor de archeologische opgraving bij de 
N23. 
Gedeputeerde Greiner geeft aan, dat de WTC-torens in Almere plek zullen bieden voor enkele duizenden 
arbeidsplaatsen. Het vinden van huurders ervoor ligt redelijk op schema. De ambities die in het 
Hoofdlijnenakkoord zijn afgesproken, zijn nog volledig intact. De banengroei moet niet verward worden 
met de werkloosheidsgroei; deze staan los van elkaar. De werkloosheid wordt voor het grootste deel 
geïmporteerd vanaf het oude land. Gisteren is de start van Hogeschool Windesheim Flevoland definitief 
gemaakt en dat vindt de gedeputeerde iets heel bijzonders. De toekomst van Flevoland gaat hiermee een 
nieuwe fase in. 
De voorzitter constateert, dat de commissie zich heeft uitgesproken over het financieel kader en de 
Voorjaarsnota. Er zijn nog geen concrete initiatieven vanuit de commissie aangekondigd en het college 
heeft geen toezeggingen gedaan. Gezien de discussie constateert de voorzitter, dat de behandeling niet 
als hamerstuk afgedaan kan worden. 

6. Rondvraag 
De voorzitter meldt, dat er ook vragen aan het college gesteld kunnen worden. 
De PvdD geeft aan dat er niet meer terug is gekomen op de memo over de spitsuurbediening van de 
bruggen uit de vorige vergadering, hoewel dat wel was afgesproken. Zij vond het stuk duidelijk, maar de 
hele situatie wel verwarrend. Zij vraagt zich af hoe de andere commissieleden daar tegenaan kijken. 
Het CDA reageert, dat de partij in de vorige vergadering heeft aangegeven, dat de memo pas kort in de 
bakjes lag en zij de opbrengst ervan wat minimaal vond. Zij heeft toen aangegeven er later mogelijk op 
terug te komen. Dat is niet van de kant van het college of de voorzitter gekomen. 
De voorzitter geeft aan, dat de lijsten van toezeggingen, moties en ingekomen stukken vanavond niet 
behandeld worden. Deze staan de volgende vergadering weer op de agenda. Zowel deze memo als het 
onderwerp 'brugbediening' zullen daarbij dan aan de orde komen. 

7. Sluiting 
De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun bijdrage en sluit de vergadering om 21.20 uur. 

Vastgesteld in de vergadering van 20 mei 2010, 
de commissiegriffier, de voorzitter, 
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